
Dopis doktora Petra Klímy v reakci na Poradenský den (uskutečněný 14. 6. 2017) a na současné 

„asociační“ a poradenské dění: 

(rozeslán v závěru dne 14. 6. ředitelům PPP, publikován zde se svolením autora) 

Vážené ředitelky a ředitelé, 

byl jsem u vzniku APPŠ / dnes ApPPP / v r. 1990.  Asociace měla tehdy hodně 
členů a proto i silnou vyjednávací pozici. Myslím, že by poradenští měli změnit 

své dnešní postoje. Nečlenové ten svůj " budu členem, až z toho něco budu mít 
", členové zase " zaplatil jsem dvě stovky, tak se předveďte ". To je cesta do 

poradenských pekel. Je to na nás, nikdo za nás nic neudělá. Rada hájí naše 
zájmy  na úkor svého času a odměnou bývá obvykle  kritika   / vím, o čem 

mluvím, dělal jsem předsedu dvě období 1992 - 1996 /.  Silná asociace může mít 
silný vyjednávací mandát při hájení  zájmů nás všech. Je rovněž na nás, zda se 
budeme  scházet nad odbornými tématy  nebo  interaktivními formuláři. My jsme 

tehdy vnímali po letech totality profesní sdružování jako příležitost. Měli bychom 
se k tomu vrátit. Rada asi správně vyhlásila generální pardon pro neplatiče a 

udělala tlustou čáru počínaje rokem 2016. Roční platba je symbolická / 1  oběd / 
a není to žádné předplatné na nápady těch druhých. Má-li mít asociace smysl, 
tak není prostor pro alibismus. Schopných lidí máme jistě dost. Měli by Radě dát 

vědět a nabídnout spolupráci. Jinak nemáme asi právo lkát, že o nás bez nás. 

Rada si kromě kritiky zaslouží dík a uznání. 

Zdraví 

Petr Klíma 

P.S. Pokud by někdo sháněl přihlášku do asociace či číslo účtu, lze snadno 
dohledat na webových stránkách           

 


